

Title (en)

Blow tunnel for drying lacquered work pieces.

Title (de)

Blastunnel zum Trocknen von lackierten Werkstücken.

Title (fr)

Tunnel de soufflage pour sécher des pièces à usiner laquées.

Publication

**EP 0203377 A1 19861203 (DE)**

Application

**EP 86105663 A 19860424**

Priority

DE 3515600 A 19850430

Abstract (en)

1. A blow tunnel for drying lacquered workpieces, especially motor vehicle bodies, composed of a conveyor device for transporting the workpieces through the blow tunnel and of a plurality of radiation elements and blow nozzles which are arranged on the tunnel walls and/or ceilings, are connected to an air conveying system and blow air on to the workpieces to be dried, the blow tunnel being divided into two zones, characterized in that, in the first zone, considered in the direction of passage of the workpieces, radiation elements (5) and blow nozzles (6) are arranged in alternatively staggered manner and, in the adjoining second zone (3), only blow nozzles (6) are arranged.

Abstract (de)

Vorliegende Erfindung beschäftigt sich mit einem Blastunnel (1) zum Trocknen von lackierten Werkstücken. Werden zum Lackieren Lacke mit schwerverdunstbaren Lösungsmitteln, beispielsweise Wasser, verwendet, so ist gegenüber konventionellen Lacken entweder mit einer längeren Trocknungsstrecke oder längerem Verweilen in dem Blastunnel zu rechnen. Um hierbei auf gleiche Zeitwerte wie bisher zu gelangen, wird der erfindungsgemäße Blastunnel (1) in zwei Zonen (2,3) unterteilt, wobei die erste Zone (2) abwechselnd Strahler (5) und Blasdüsen (6) und die zweite Zone nur Blasdüsen (6) aufweist.

IPC 1-7

**F26B 3/30; F26B 7/00**

IPC 8 full level

**F26B 3/28 (2006.01); F26B 3/30 (2006.01); F26B 7/00 (2006.01); F26B 15/12 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**F26B 3/283 (2013.01); F26B 15/12 (2013.01); F26B 2210/12 (2013.01)**

Citation (search report)

- US 4257172 A 19810324 - TOWNSEND NEWTON A
- EP 0045557 A2 19820210 - VASILANTONE MICHAEL
- EP 0094825 A2 19831123 - ELECTRICITY COUNCIL [GB]
- DE 761999 C 19530928 - AEG

Cited by

DE102012002865A1; US5623770A; AT403518B; DE102012002865B4; WO9512102A1; WO9305353A1; WO9512101A1; WO2013117637A2

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 3515600 C1 19861009; DE 3667722 D1 19900125; EP 0203377 A1 19861203; EP 0203377 B1 19891220**

DOCDB simple family (application)

**DE 3515600 A 19850430; DE 3667722 T 19860424; EP 86105663 A 19860424**